

PROJECT MANAGER GUINEA

ABOUT INSUCO

Insuco is an independent international consulting firm specialising in social sciences and sustainability. Our objective: linking the stakeholders of the same territory to build sustainability.

We operate in various sectors such as mining, energy, infrastructure, agro-industry, institutional support, training, etc.; and in more than 75 countries in Africa, Asia and America.

For more information about our Group, our activities and our teams, visit our website: <https://www.insuco.com/>

MISSION

The Project Manager intervenes under the supervision of the Technical Director to ensure the commercial monitoring concerning calls for tenders, contribute to the administrative development (collection of administrative documents and references) of commercial files and to the logistical preparation of implementation of projects.

LOCATION

Position based in Conakry, with the possibility of travel within and outside the country.

ROLE AND ACTIVITIES

The Project Manager will spend the rest of his/her time on the following activities:

1) Commercial Animation and Development:

- As part of the role, you will be responsible for developing proposals, participating in their technical and financial structuring, and mobilizing associated expertise in coordination with other departments.
- You will also carry out market research to identify offers aligned with Insuco's areas of expertise and strategy and potential partners and clients.

2) Project Coordination / Management:

- You will be involved in the planning and execution of specific studies and projects.
- Resource allocation and mobilization (both national and international, and support functions).
- Field operations organization, including identifying needs, defining schedules, coordinating with the logistics manager, and more.
- Supervision of the study, including operational mission oversight, adherence to schedules and budgets, quality control of deliverables, and client satisfaction.
- Depending on your skills and experience, you may also lead entire projects, manage client relationships, and participate in the presentation of study results.

3) Communication, Strategy, and Company Projects:

- In a broader sense, you will actively contribute to the company's operations and business development. This may involve activities such as updating project references, participating in website updates, technical content writing, and involvement in various strategic projects, including the development of our expertise database or the consolidation of our methodologies.

REQUIRED PROFILE

■ Training

- Minimum bachelor's degree in social sciences, economics, agronomy, or environmental studies

■ Expérience

- 3 to 5 years of experience in similar roles.
- Experience in responding to bids and in project management and coordination.
- Knowledge of international standards and issues related to Social Impact Studies and Principles of Action for Resettlement, as well as experience in developing countries and in consulting firms, would be additional assets.

■ Skills

- Excellent writing skills (writing, analysis, and revision of proposals, technical and strategic documents) are required.
- Excellent mastery of English, both oral and written, is necessary.
- Proficiency in Arabic would be highly appreciated.
- Proficiency in office suites and computer tools is essential.

■ Abilities

- Strong interest in human development issues and a desire to gain or strengthen international experience.
- Willingness to engage in challenging projects within a multicultural and dynamic company, in a versatile and highly developmental role for launching and advancing your career.
- Motivation, availability, flexibility, and work capacity will be crucial for working in a consulting firm and responding to urgent situations.
- Excellent organizational skills and a high level of precision will be keys to success, as well as a penchant for teamwork and well-developed interpersonal skills.

CONDITIONS

- Position based in Conakry with possibility of travel in and outside the country;
- Permanent contract;
- Health-repatriation insurance reimbursable from the first euro;
- Annual return ticket to the country of residence;
- Housing assistance;
- Communication package;

To apply, please send us your application (CV + cover letter), with the reference «PMGN2024» to the following address: jobs@insuco.com



CHARGE DE PROJET GUINEE H/F

A PROPOS D'INSUCO

Insuco est un bureau d'études international indépendant, spécialisé en sciences et durabilité sociales. Notre objectif : créer du lien entre les acteurs d'un même territoire, pour construire la durabilité.

Nous évoluons dans divers secteurs comme l'extraction, l'énergie, les infrastructures, l'agro-industrie, l'appui institutionnel, la formation, etc... ; et ce dans plus de 50 pays en Afrique, en Asie, en Amérique Latine et Caraïbes.

Pour plus d'informations sur notre Groupe, nos activités et nos équipes, consultez notre site web ici <https://www.insuco.com/>

MISSION

Le Chargé de projet intervient sous la supervision du Directeur Technique pour assurer la veille commerciale concernant les appels d'offre, contribuer à l'élaboration administrative (collecte des documents administratifs et références) des dossiers commerciaux et à la préparation logistique de la mise en œuvre des projets.

LOCALISATION

Le poste est basé à Conakry, avec des possibilités de déplacements sur et en dehors du territoire.

ATTRIBUTIONS ET ACTIVITES

Le Chargé de projets répartit son temps sur les activités suivantes :

1) Animation et développement commercial

- En charge de l'élaboration des offres, vous participerez à leur montage technique et financier et à la mobilisation des expertises associées, en liaison avec les autres Directions ;
- Vous assurerez également une veille commerciale afin d'identifier les offres en lien avec les métiers et la stratégie d'Insuco et les partenaires et clients potentiels.

2) Coordination / Gestion de projets

Vous interviendrez dans la planification et la conduite de certaines études et projets :

- Dimensionner et mobiliser les ressources (nationales/internationales et fonctions support) ;
- Organiser le volet terrain : identification des besoins, définition des plannings, coordination avec la responsable logistique, etc. ;
- Encadrer l'étude : suivi opérationnel de la mission, respect des plannings et des budgets, contrôle qualité des rendus, satisfaction du client ;
- Selon votre montée en compétence, vous pourrez être amené(e) à piloter l'ensemble d'une mission, à assurer le relationnel avec le client et à participer à la présentation des résultats des études.

3) Communication, stratégie et projets d'entreprise



- De manière plus générale, vous participerez pleinement à la vie de l'entreprise et au développement de son activité. Vous travaillerez ainsi ponctuellement à la valorisation des actions d'Insuco ; cela peut impliquer des activités telles que l'actualisation de nos références projets, la participation à la mise à jour du site Internet, la rédaction de contenus techniques, etc. Vous vous investirez également dans différents chantiers structurants, comme le développement de notre outil CV/Expertise ou la consolidation de nos savoir-faire et méthodologies.

PROFIL RECHERCHE

■ Formation

- Bac+5 en sciences sociales, économie, agronomie ou environnement.

■ Expérience

- 3 à 5 ans d'expérience dans des fonctions similaires
- Expérience dans les réponses aux appels d'offres et dans la gestion/coordination de projets ;
- La connaissance des enjeux et normes internationales liées aux Etudes d'Impact Social, la connaissance des principes des Plans d'Action pour la Réinstallation, une ou des expériences dans des pays du Sud et en bureau d'études, sont autant d'atouts supplémentaires.

■ Compétences

- Une très bonne capacité rédactionnelle (rédaction, analyse et révision des offres, documents techniques et stratégiques) est exigée ;
- Une excellente maîtrise de l'anglais, à l'oral comme à l'écrit, est requise ;
- La maîtrise de l'arabe serait grandement appréciée ;
- La maîtrise des outils de bureautique et informatique en général est indispensable.

■ Capacités

- Vous avez un intérêt marqué pour les thématiques de développement humain et souhaitez acquérir ou conforter votre expérience à l'international.
- Vous voulez vous investir dans des projets stimulants au sein d'une entreprise multiculturelle et dynamique, pour un poste polyvalent et très formateur pour le lancement et la poursuite de votre carrière.
- Votre motivation, votre disponibilité, votre flexibilité et votre importante capacité de travail seront déterminantes pour travailler dans un bureau d'études et répondre aux situations d'urgence.
- Une excellente capacité d'organisation et un niveau de rigueur élevé seront un gage de réussite, ainsi que le goût du travail en équipe et un sens relationnel développé.

CONDITIONS

Poste à pourvoir dès que possible

- Poste basé à Conakry avec possibilité de déplacements dans et à l'extérieur du pays ;
- Contrat à durée indéterminée ;
- Assurance santé-rapatriement remboursable au premier euro ;
- Billet annuel aller-retour vers le pays de résidence ;
- Aide au logement ;
- Forfait communication ;

→ Pour postuler, merci de nous envoyer votre candidature (CV + lettre de motivation), avec la référence « *PMGN2024* » à l'adresse suivante : jobs@insuco.com